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سرویس سیاسی - حضرتی تصریح کرد: بله، 
ضربه و آســیبی با شهادت سیدحسن نصرالله وارد 
شــده است که البته اجر او هم همین شهادت بود. 
اما این آسیب به گونه ای نیست که سازمان دهی سد 

مبارزاتی ملت فلسطین و لبنان را درهم بشکند.
رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت گفت: 
جمهوری اســلامی در کنار مردم لبنان و حزب الله 
اســت و از ظرفیت خود برای کمک به مردم لبنان 

استفاده می کند.
 الیاس حضرتی با بیان اینکه جریان مقاومت در 
طول سال ها قوی  و قوی تر شده است، اظهار کرد: 
حزب الله و مقاومت اسرائیل را با کتک و پس گردنی 
از جنوب لبنان بیرون کرده اند و یک هویت جدید 
بــرای مبارزه جهت آزادی قدس پیدا کردند و این 
تجلی خود را در فلسطین و گروه های مختلف مبارز 

مثل حماس نشان داده است.
 وی افزود: حزب الله با اقدامات شهید موسوی 
و ســپس شهید نصرالله یک سازمان دهی قوی پیدا 
و یک ســد محکم برابر اســرائیل ایجاد کردند که 
این سد محکم آنقدر بنیان مرصوص و زایش نیرو 
دارد و تولید فرهنگ مبارزه می کند که با رفتن یک 
سردار، فرمانده و یک بزرگمرد امکان ندارد ضربه ای 
بر ستون محکم مبارزه در ملت های مسلمان ایجاد 
شــود.  حضرتی تصریح کرد: بله، ضربه و آسیبی 
با شهادت سیدحســن نصرالله وارد شده است که 
البته اجر او هم همین شهادت بود. اما این آسیب به 
گونه ای نیست که سازمان دهی سد مبارزاتی ملت 

فلسطین و لبنان را درهم بشکند.
 رئیس  شورای اطلاع رسانی دولت یادآور شد: 
اسرائیلی ها اشتباه بزرگی مرتکب شدند و بالاتر از 
اســرائیل که فعلًا وحشی شده است، اروپایی ها و 
آمریکایی ها و نهادهای بین المللی اشــتباه کردند و 
امروز تصویر وحشتناکی از دنیا در جهان به نمایش 
گذاشته است. نتانیاهو تروریست وحشتناکی است 
که از سازمان ملل فرمان حمله صادر کرد. تروریستی 
که باید دســتگیر می شــد و حکم دستگیری او در 
دادگاه های مختلف صادر شده و به محض خروج 
از مرزها باید دستگیر می شد، آنقدر وضع جهان بهم 
ریخته اســت که می آید و از پشت تریبون سازمان 

ملل دستور حمله را صادر می کند.
 رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: ملت 
ما در این شرایط که تجربه دیده و پخته هستند و این 
ویژگی را به تمام دنیا به ویژه لبنان و فلسطین صادر 
کردند. ما مشابه این ماجرا را با صدام داشتیم. او هم 

امکانات زیادی از کشورهای مختلف گرفته بود اما 
ملت ما درکنار هم بنیان مرصوصی برابر او تشکیل 
دادند.  حضرتی افزود: باید ملت های همه کشورها 
به جنایات رژیم اسرائیل اعتراض کنند وگرنه اگر 
چنین نشــود، دنیا بهم ریخته می ماند و دولتی مثل 
اسرائیل و شخصی مثل نتانیاهو جنایتگری خود را 
ادامه می دهد.  رئیس شــورای اطلاع رسانی دولت 
همچنین اعلام کرد: احتمــالا فردا آقای عراقچی 
پیشنهادی برای برقراری نشست اضطراری شورای 
امنیت داشــته باشد. البته ما از آنان انتظاری نداریم 
ولی از تمامی ابزارهــا و فرصت های خود در این 
زمینه اســتفاده می کنیم.  حضرتی یادآور شد: باید 
تلاش کنیم مخصوصا کشورهای محور مقاومت 
روحیــه خود را حفظ کننــد و تصور نکنند با یک 
اقدام تروریستی رژیم غاصب اسرائیل همه چیز تمام 
شده، تمام نشده بلکه تازه آغاز شده است. هزاران 
مبارز جدید از پس خون شهید نصرالله وارد میدان 

مبارزه می شوند.
 وی تاکید کرد: حزب الله از تسلیحات موشکی 
و امکانات خود هنوز اســتفاده نکرده و اکنون باید 
شــروع کند. جمهوری اسلامی در کنار مردم لبنان 
و حزب الله اســت و از ظرفیت خود برای کمک به 

مردم لبنان استفاده می کند.
 حضرتی همچنین با بیان اینکه تجربه چندین 
دهه گذشته نشان می دهد ورق بازمی گردد، تصریح 
کرد: حزب الله و لبنان مثل گذشته پیروز خواهد شد 
و شکست واضح رژیم اسرائیل به مردم دنیا نمایش 
داده خواهد شــد و این وحشی گری نشان دهنده 

شکست دشمن است.

سرویس سیاسی - عارف گفت: در سیاست های 
کلی نظام، »دریا« مورد توجه خاص قرار گرفته است و 
پیش نویس اولیه برنامه توســعه دریا محور در دولت 

تدوین شده است.
معاون اول رئیس جمهور، با ارسال پیامی خطاب 
به کشو رهای عضو ســازمان بین المللی دریانوردی 
)IMO(، جامعه بزرگ دریایی جمهوری اســلامی 
ایران، دریانوردی و فعالان حوزه دریایی، »روز جهانی 

دریانوردی« را تبریک گفت.
متن پیام به این شــرح است: ظرفیت های بالقوه 
دریا در هر کشــوری بر هیچکس پوشــیده نیست، 
بــه نحوی که از ابتدای خلقت بشــری، دریا، عرصه 
ارتباطات و بسترســاز توسعه و تمدن بوده است. آن 
دسته از کشور هایی که به دریا راه دارند از پتانسیل های 
بالقوه قدرتمند شدن در عرصه های مختلف منطقه ای، 
جهانی و همچنین از توانایی توسعه یافتگی سریعتر 
برخوردار هستند.  دریا در یک کشور، فرصت بزرگی 

برای پیشرفت و حفظ منافع ملی به شمار می رود. 
حمل ونقــل حجم انبوهی از کالا ها و مایحتاج، 
منابع فراوان نفت و گاز نهفته در بســتر دریاها، صید 

و صیادی، تنوع زیســتی و طبیعت های متنوع دریا ها 
به جهت ســیر و ســیاحت و منافع مختلف دیگر آن 
در اتصال به خشــکی، از مواهب الهی و گویای اراده 
پروردگار کریم در اتمام نعمتهایش در گستره خلقت 

است. 
با درک این واقعیت، در سیاست های کلی نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران، توجه ویژه به دریا، 
خطوط مواصلاتی دریایی، سواحل، بنادر و آب های 
مرزی مورد توجه خــاص قرار گرفته و مقام معظم 
رهبری نیز بار ها و بار ها بر ضرورت اســتفاده از این 
نعمت خــدادادی و ظرفیت های کم نظیر دریا تاکید 
فرموده اند. با ابلاغ سیاســت های کلی »توسعه دریا 
محور« نقطه عطفی در این جهت رقم زده شده که با 
تاکید بر اهتمام دولت در اجرای فرامین ایشــان، امید 
است ابعاد مختلف آن اجرایی گردد. پیش نویس اولیه 
برنامه توســعه دریا محور در دولت تدوین گردیده 
و دولت چهاردهم مصمم اســت طرح و برنامه های 
تکمیلــی و جامع تری در حوزه توســعه دریا محور 
تدویــن و عملیاتی نماید. با اغتنــام از فرصت روز 
جهانی دریانوردی، بر ضرورت تقویت زنجیره تامین 

)لجستیک( و مســیر های کریدوری، توسعه بازار و 
ورود به بازار های نو ظهور و جدید، اســتفاده از فن 
آوری های جدید و هوشمند سازی، تقویت اشتغال، 
ایجاد واحد های تولیدی در مقیاس بزرگ و کوچک 
در بنادر و حاشــیه سواحل، نوسازی و جوان سازی 
نــاوگان تجاری و تجهیزات بندری، خطوط ریلی و 
جاده ای، مهارت افزایی و تربیت نیرو های انســانی 
مســئولیت پذیر و کارآمد برای توســعه دریا محور، 
حفظ و پاسداشــت محیط زیست دریایی با رعایت 
مقررات و کنوانسیون های بین المللی و سرمایه گذاری 
در همــه این زمینه ها و تفکر راهبردی، تاکید نموده و 
لازم اســت گروه های نخبگانی و هسته های اندیشه 
ورزی برای تحقق برنامه های دولت در توســعه دریا 
محور یاری گر دولت باشند.   روز جهانی دریانوردی 
را به تمامی کشــور های عضو ســازمان بین المللی 
دریانوردی )IMO(، جامعه بزرگ دریایی جمهوری 
اســلامی ایران، دریانوردی و فعــالان حوزه دریایی 
تبریک عرض نموده و از خداوند قادر متعال توفیقات 
روز افزون همگان را در دستیابی به اهداف بلند توسعه 

پایدار دریایی خواستارم. 

الیاس حضرتی :

تجربه نشان می دهد ورق برمی گردد

معاون اول رئیس جمهور:

دریا، فرصت بزرگ پیشرفت و حفظ منافع ملی است

سیاسی

رییس جمهور کشورمان اظهار داشت: از اول هم قرار نبود ما انقلاب را با دعوا صادر کنیم، آن حرفی هم که حضرت امام )ره( اوایل انقلاب گفته بود، 
بنابر این بود که صدور ارزش های انقلاب با تغییر رفتار باشد. به این شکل که ما الگو بشویم، کار درست و انسانی انجام دهیم، کاری انجام دهیم که دیگران 

وقتی نگاه کردند از ما الگو بگیرند. اسلام باوری نیست که بشود با زور به کسی منتقل کرد.

:CNN  پزشکیان در گفتگو با

به فکر صدور انقلابمان به جایی نیستیم

سرویس سیاسی - رئیس جمهور در گفتگو با 
CNN اظهار داشــت: از اول هم قرار نبود ما انقلاب 
را بــا دعوا صادر کنیم، آن حرفی هم که حضرت امام 
)ره( اوایــل انقلاب گفته بود، بنابر این بود که صدور 
ارزش های انقلاب با تغییر رفتار باشــد. به این شکل 
که ما الگو بشــویم، کار درست و انسانی انجام دهیم، 
کاری انجــام دهیم که دیگران وقتی نگاه کردند از ما 
الگو بگیرند. اســلام باوری نیست که بشود با زور به 

کسی منتقل کرد.
 مسعود پزشکیان در گفتگویی مشروح با شبکه 
تلویزیونی CNN به ســوالات این شــبکه درباره 
جنایات رژیم صهیونیســتی در لبنان و غزه، پاســخ 
جمهوری اسلامی ایران به ترور اسماعیل هنیه، نگاه 
خود به موضوع صدور ارزش های انقلاب اســلامی، 
گفتگو برای حل مسئله هسته ای و تقویت تعاملات با 
دنیا و ارتقای سطح روابط و همکاری ها با کشورهای 

منطقه پاسخ داد.
 مســعود پزشــکیان در این گفتگو در پاسخ به 
سوال »شما در ابتدای ریاست جمهوری خود سخنی 
گفتید که باعث مباحثاتی حتی در خود ایران شد، شما 
گفتید که ما نمی خواهیم انقلاب مان را صادر کنیم، آیا 

می توانید در این باره بیشتر توضیح دهید؟« 
اظهار داشت: از اول هم قرار نبود ما انقلاب 
را بــا دعوا صادر کنیــم، آن حرفی هم که 
حضــرت امام )ره( اوایل انقلاب گفته بود، 
بنابر این بود که صدور ارزش های انقلاب 
با تغییر رفتار باشــد. به این شکل که ما الگو 
بشــویم، کار درست و انسانی انجام دهیم، 
کاری انجــام دهیم که دیگــران وقتی نگاه 
کردند از ما الگو بگیرند. اسلام باوری نیست 

که بشود با زور به کسی منتقل کرد.  وی افزود: رفتار 
ما اســت که می تواند تأثیرگذار باشد و اگر ما رفتاری 
انجام دهیم که دیگران از ما بدشــان بیاید، این رفتار 
برآمده از آموزه های اسلام نیست. اسلام دینی برپایه 
عدالت، انصاف و حفظ حقوق انســان ها و براساس 
برادری است. ما اگر قرار است انقلاب را توسعه دهیم، 

قبل از اینکه به دیگران بگوییم بیایید آن چیزی بشوید 
که ما می گوییم، اول باید خودمان را اصلاح کنیم. هر 
وقــت خودمان خوب شــدیم و دیگران دیدند که ما 
تمام چارچوب های انسانی را نسبت به هم نوعان خود، 
مستقل از اینکه در چه نژاد و قبیله و جنسیتی هستند 

و کجــا زندگی می کنند، مراعات می کنیم و مثل یک 
انســان با آنها برخورد می کنیم و حق و حقوق همه را 
رعایت کنیم، ناخودآگاه انسان ها جذب همین باور و 

اعتقاد خواهند شد.
 رئیس جمهور گفت: اســلام و هر باور دیگری 
را با زور نمی شــود منتقل کرد، با رفتار می شود منتقل 

کرد. اگر رفتار ما باور و اعتقاد ما را توانســت منتقل 
کند، انســان ها را رشــد خواهد داد، اما اگر نتوانست 
منتقل کند، پس قابل انتقال نیســت. نمی شود باور را 

با زور منتقل کرد.
 وی گفت: این چیزی است که ما به آن معتقدیم 
و به هیچ وجه باور را نمی شود با زور اسلحه 
به کسی منتقل کرد. این بحثی است که ما در 
داخل کشور خودمان هم داریم. این رفتار و 
نوع کنشگری ماست که دیگران را نسبت 
به باور و اعتقاد ما خوش بین یا بدبین می کند 
و امروز این مشکل اصلی ما در داخل کشور 
خودمان هم هست که باید این باور و اعتقاد 
را در ایران خودمان هم عملیاتی و اجرا کنیم 
که رفتار ما گویای باطن و اعتقاد ماست، نه 

صرفا حرف و گفتار ما.  
همچنین مسعود پزشکیان در نخستین نشست 
خبری که با حضور اهالی رسانه برگزار شد نسبت به 
این موضوع واکنش نشــان داده بود و گفته بود: ما نه 
در فکر کشورگشایی و نه در فکر صدور انقلابمان به 

جایی هستیم.

سرویس سیاسی - برخلاف عدم موفقیت ورزشکاران زن ایرانی در اسپانیا، 
یکتا جمالی، در همین تورنمنت موفق به کسب مدال برنز شد تا دو سال پس از 
مهاجرت از ایران و درخواســت پناهندگی به آلمان، اولین مدال جهانی اش در 

عرصه وزنه برداری را در شرایط جدید به دست بیاورد.
دولت مســعود پزشکیان در شرایطی به تازگی زمام امور را به دست گرفته 
که در عرصه ورزش، از روز نخست قرار بر ایجاد تغییرات گذاشته شده است. 
ایــن مورد را می توان در اظهارات دولتمــردان و صدالبته احمد دنیامالی، وزیر 
جدیــد ورزش دید. مهم ترین وعــده ای که این افراد در هفته های اخیر داده اند، 
مقدمه چینی برای بازگشت نخبگان از جمله ستاره های ورزشی است که از ایران 

مهاجرت کرده اند.
 محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور، در همان روز معارفه احمد 
دنیامالی به بازگشــت افراد مهاجرت کرده یا پناهنده به ایران واکنش نشان داد و 
گفت: »یک تعداد از جوانان ما به هر دلیلی مهاجرت کردند. امروز باید در خدمت 
این عزیزان باشیم. باید به طور جدی و با مکانیزم های تشویقی برای بازگشت آنان 

تلاش کنیم. باید افتخار کنیم که این عزیزان به وطن خود بازگردند«.
 شــبیه این اظهارات بعد ها در چند نوبت در صحبت های احمد دنیامالی، 
وزیر جدید ورزش ایران هم دیده شده بود. او در برهه ای با اشاره به سیاست های 
کلی دولت چهاردهم به این بخش اشــاره کرد که دولت برای بازگشــت افراد 
مهاجرت کــرده به ایران برنامــه دارد. نکته درخور توجه درباره صحبت های او 

اینکه گفته بود هر ورزشکاری به »هر دلیلی« که از ایران رفته می تواند برگردد.
 دنیامالی در بخشــی از اظهاراتش در این مورد چنین گفته بود: »سیاســت 
دولت چهاردهم و وزارت ورزش این اســت که هر کدام از ورزشــکاران به هر 
دلیلی از کشور رفته اند می توانند برگردند؛ چون این کشور برای آنها ست«. این 
موضوعی اســت که دنیامالی در روز های گذشــته هم به آن اشاره کرده و وعده 
رســیدگی بیشتر به امور ورزشکاران را داده تا آنها قصد مهاجرت نکنند. وزیر 
ورزش گفته اســت: »مســائل را باید جدی بگیریم و به ورزشکاران مان توجه 
داشته باشیم که قهرمان ما کشور را ترک نکند. دوستان حوزه فرهنگی ما باید این 
موضوعات را شناســایی کنند و کمک حال ما باشند. تأکید می کنم که ادغام دو 

حوزه فرهنگی و قهرمانی یک تدبیر خوب بوده است«.
 این اظهارات، اما درست در روز هایی بازتاب گسترده در رسانه های نزدیک 
به دولت داشته که ورزش ایران به تازگی با شوک پناهندگی احتمالی یکی دیگر 
از ورزشکارانش مواجه شده است. ماجرا مربوط به فاطمه کشاورز، وزنه بردار 
جوان تیم ملی ایران اســت که در ســفر به همراه تیم ملی به اسپانیا، پاسپورتش 
را برداشــته و با ترک هتل، از اردوی تیم ملی خارج شــده است. فرم خروج او 
از اردو نشــان دهنده آن است که فاطمه کشاورز تازه ترین پناهنده ورزش ایران 

لقب خواهد گرفت.
 البته این مورد تنها شوک وارده به مسئولان ورزش ایران در اسپانیا نیست؛ 
چرا که برخلاف عدم موفقیت ورزشکاران زن ایرانی در اسپانیا، یکتا جمالی، در 
همین تورنمنت موفق به کسب مدال برنز شد تا دو سال پس از مهاجرت از ایران 
و درخواست پناهندگی به آلمان، اولین مدال جهانی اش در عرصه وزنه برداری 
را در شرایط جدید به دست بیاورد. یکتا جمالی دو سال قبل به همراه تیم ملی 
وزنه برداری ایران راهی رقابت های یونان شــد ولی در اتفاقی خبرساز یک باره 
از هتل تیم ملی خارج شــد. آن روز ها فدراســیون وزنه بردرای شبیه به همین 
روز های فاطمه کشاورز، خبر از ناپدید شدن یکتا جمالی داد، ولی طولی نکشید 
که مشخص شد یکتا به آلمان سفر کرده و درخواست پناهندگی داده است. او 
مستعدترین عضو تیم ملی وزنه برداری زنان ایران محسوب می شد ولی به همان 
دلایلی که تعدادی از ستاره های مستعد ورزش ایران در آن برهه کشور را ترک 

کردند، ترجیح داد از ایران مهاجرت کند.
 اگرچه مســئولان وزنه برداری ایران در هفته های اخیر از این گفته اند که 
مهاجرت کرده ها کار دشواری برای بازگشت به مسابقه دارند، ولی یکتا جمالی 
در روزی که ورزشکار جدیدی از ایران هتل را بدون اطلاع ترک کرد، موفق به 
کسب مدال برنز در همین رقابت های اسپانیا شد. او اندکی بعد با انتشار پستی 
در فضای مجازی از سختی کارش برای رسیدن به این مدال حرف زده بود، ولی 
حالا که دستش به برنز جهانی رسیده، حسرت بیشتری را برای مسئولان ورزش 
ایران به همراه داشته که چرا چنین پدیده ای را نتوانسته اند زیر پرچم ایران حفظ 
کنند. یکتا دومین دختر ایرانی است که توانسته در ماه های اخیر حسرت مسئولان 
ورزش ایرانی را افزایش دهد؛ چراکه همین چند وقت پیش و در جریان بازی های 
المپیک پاریس، کیمیا علیزاده توانست برای دومین بار در تاریخ، مدال بازی های 
المپیک را به دست بیاورد. او برای اولین بار در سال ۲۰۱۶ توانسته بود با پرچم 
ایران برنز المپیک را به دســت بیاورد ولی در این دوره با پرچم بلغارســتان در 

پاریس حاضر شد و توانست مدال برنز را برای این کشور کسب کند.
 این در حالی است که ناهید کیانی، نماینده ایران در این وزن، توانست مدال 
نقره المپیک را کســب کند. به غیر از این دو چهره که پس از مهاجرت از ایران 
توانسته اند در عرصه کسب مدال تا حدودی موفق نشان دهند، باید اشاره ای هم 
به شرایط سعید ملایی کرد که در المپیک ۲۰۲۰ توکیو توانست برای مغولستان 
مدال نقره را کســب کند. حالا که مدال آوری اخیر دختران مهاجرت کرده ایران 
هم زمــان با اظهارنظر های دولتمــردان ایرانی برای پذیرایی با آغوش باز از آنها 
شده، این پرسش مطرح می شود که آیا دولت مسعود پزشکیان در این چالش به 
موفقیت می رسد یا خیر؟ آیا ذکر این مورد به تن هایی که در های ممکلت به روی 
آنها باز است و می توانند برگردند، برای راضی کردن افرادی که به هر دلیل ایران 
را ترک کرده اند یا مهاجرت کرده یا پناهنده کشور دیگری شده اند، کافی است؟

سرویس سیاســی - رئیس قوه قضاییه گفت: هر سه قوه باید با تعامل 
و همفکری، در قبال معضل ناترازی انرژی در کشــور یک اقدام عاجل انجام 

دهیم.
حجت الاسلام  محســنی اژه ای در ادامه سلسله جلسات و نشست  های 
هم اندیشــی خود با اعضای کمیسیون ها و فراکســیون های مجلس شورای 
اســلامی با اعضای کمیســیون »انرژی« مجلس شــورای اسلامی جلسه ای 

برگزار کرد.
محسنی اژه ای با اشاره به موضوع ناترازی انرژی در کشور گفت: هر سه 
قوه باید با تعامل و همفکری، در قبال معضل ناترازی انرژی در کشــور یک 
اقدام عاجل انجام دهیم. اگر تدبیری نیندیشــیم، مشکلات ما در این حوزه در 
آینده، مضاعف می شــود. در این راستا نیاز به سرمایه گذاری در حوزه انرژی 
است؛ ما در قوه قضاییه مبتنی بر وظایف و مسئولیت های خود، آمادگی تأمین 
امنیت سرمایه گذاری در همه حوزه ها بویژه حوزه انرژی در کشور را داریم. 

رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به موضوع ترک فعل ها که در سخنان 
یکی از نمایندگان مجلس مطرح شــد، گفت: باید توجه داشت که طبق قانون 
هر ترک فعلی، جرم محســوب نمی شــود و قوه قضاییه نمی تواند به آن ورود 
داشته باشد؛ البته سازمان بازرسی بعنوان یکی از زیرمجموعه های دستگاه قضا 
می تواند مبتنی بر ضوابط به موضوعِ ترک فعل ها ورود داشته باشد و مراتب را 
گزارش دهد و یا سایر اقدامات مقتضی را ترتیب دهد؛ اما در مجموع، زمانی 
قــوه قضاییه می تواند بعنوان ترک فعــل، به یک موضوع ورود کند که قانون، 
انجام آن فعل را الزام کرده باشد و یا عدم انجام فعلی، به لحاظ حقوقی، سبب 

تضییع حقی شده باشد. 
یکی از مهم ترین اولویت های قوه قضاییه حل مشکلات اسناد 

مردم است
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به اهتمام قوه قضاییه به رفع مســائل 
مزمن حوزه زمین و اسناد مالکیت مردم در نقاط مختلف کشور گفت: یکی از 
اولویت های کاری خود را حل مسائل مزمن حوزه زمین و اسناد مالکیت مردم 
در سراســر کشور ترســیم و تعیین کرده ایم و طی مدت اخیر مشکلات بعضاً 
چندین دهه ای مردم نقاط مختلف کشــور در حوزه زمین و اســناد مالکیت را 

رفع کرده ایم و درصدد هستیم این رویه را با قوت ادامه دهیم.
استانی در کشور نیست که مشــکل موقوفات نداشته باشد، 

بعضی موقوفات اسناد رسمی ندارند
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به موضوع موقوفات، گفت: چنانچه 
بخواهیم بر اساس آیین دادرسی به پرونده های اراضی موقوفی رسیدگی کنیم، 
شــاید سال ها طول بکشــد تا در یک پرونده به نتیجه نهایی نائل شویم؛ لذا با 
مســئولان در حال صحبت و بررســی هستیم تا برای تسریع و تسهیل فرآیند 
رســیدگی به مقوله زمین های موقوفی به تدبیر و تمهیدی دست پیدا کنیم. ما 
کارگزاران حکومتی هســتیم و به هیچ وجه شایسته نیست که در حکومت ما 
یک مسئله، بعضاً چندین دهه بر روی زمین بماند و حل نشود؛ باید در راستای 
منافع مردم و کشور، تمامی این مشکلات و معضلات مزمن را در اسرع وقت 

رسیدگی و رفع کنیم. 
محســنی اژه ای با اشاره به موضوع قاچاق، اظهار داشت: سال گذشته در 
جریان ســفر به مازندران، یک پرونده در خصوص اخلال در نظام اقتصادی 
کشور از طریق فروش آردهای یارانه ای در بازار آزاد را شخصاً پیگیری کردم؛ 
در آنجا مســئول مربوطه از مسئولیت خود شــانه خالی می کرد، اما من تاکید 
داشــتم که مگر شــما در حوزه نگه داری و توزیع آرد مسئولیت نداشتید، پس 
چگونه میزان قابل توجهی آرد یارانه ای سر از بازار آزاد درآورده است؟ به هر 
حــال مُراد و منظور من از طرح این مثال، آن بود که خودِ ما بعنوان کارگزاران 
حکومت نسبت به بسیاری از مسائل که اکنون به معضل مزمن تبدیل شده اند، 
مسئولیت و وظیفه داریم و باید در جهت رفع آن ها اقدامات عاجل انجام دهیم. 
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: رفع این معضلات و مشکلات مزمن که 
سالهاســت دامن گیر کشور است و بعضاً چندوجهی هستند، با درد و دلِ من 
و شــما رفع نمی شــود باید همه قوا و دستگاه های مسئول با برگزاری سلسله 
جلسات تخصصی، بررسی های دقیق، موشکافانه و عالمانه انجام دهیم و هر 
قوه و دســتگاهی که به وظیفه و مســئولیتش عمل نکرده را موظف به اجرای 
قانون و مســئولیت هایش کنیم. بر همین اساس، باید تاکید کنم که مشکلات 
حوزه قاچاق سوخت و غله و مشکلات حوزه کوله بری و ته لنجی ها از سنخ 
مسائل چندوجهی است که باید همه قوا در رفع آن ها تشریک مساعی و تدبیر 

عاجل و عالمانه داشته باشند.
وی تصریح کرد: من بســیار مایل بودم که در این جلســه، بر روی برخی 
مشــکلات اولویت دار کشــور، دست گذاشته شــود و برای اتخاذ تدبیر در 

خصوص آن ها چاره اندیشی کنیم. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به نحوه رســیدگی به پرونده های 
کثیرالشاکی در قوه قضاییه، بیان داشت: از آن جهت که این بستر در کشور ایجاد 
نشــده که مردم دارایی های خود را در یک محل اطمینان بخش سرمایه گذاری 
کنند شاهد هستیم آن ها به ناچار و یا از روی غفلت، سرمایه و دارایی خود را به 
فردی می سپارند که سود نامتعارف به آن ها می دهد و آن ها هیچگونه تحقیقی 
درخصوص فرایند کاری آن فرد نکرده اند؛ همین امروز پرونده ای کثیرالشاکی 
را در دست بررسی داشتم که متهم بیش از ۲ هزار میلیارد از مردم دریافت کرده 
بود و وقتی با شکات صحبت می کردم، آن ها در پاسخ به سؤالات من ناظر بر 
اینکه »آیا این سود نامتعارفِ وعده داده شده، شما را به شک نرساند؟« و یا اینکه 
»آیا تحقیقی از فرآیند کاری متهم به عمل آوردید؟« پاسخ مشخصی نداشتند! 
محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: علی ایحال قوه قضاییه نسبت به دستگیری 
متهمین پرونده های کثیرالشــاکی و شناســایی اموال آن ها جهت احقاق حق 
مردم و مالباختگان نهایت تلاش خود را می کند و در این مسیر تمامی راه های 
مشــروع موجود را می پیماید. ما برای تحقق این مهم از دستگاه های مختلفی 
کمک می گیریم و حساب های متهمین را به دقت ردیابی می کنیم؛ طی ماه های 
اخیر دســتور داده ام در این مسیر حتی به سراغ دیگر بستگان متهم یا متهمین 
این قبیل پرونده ها نیز می رویم تا بررسی کنیم آیا آنان افزایش سرمایه غیرعادی 
داشــته اند یا خیر؟ و اگر داشته اند، منشاء این افزایش سرمایه شان را بررسی و 
مُداقه می کنیم؛ همچنین از شــکات پرونده های کثیرالشاکی نیز نظرخواهی و 
ســؤال می کنیم تا ببینیم آیا آنان درخصوص شناسایی اموال متهم یا متهمین، 

اطلاع و نقطه نظراتی دارند یا خیر؟ 
رئیس قــوه قضاییه درخصوص موضوع تخریب بناها و مســتحدثات 
غیرمجــاز نیز کــه از جانب یکی از نمایندگان مجلس با ذکر مصادیقی مطرح 
شد، گفت: درخصوص اینکه برخی از مردم در نقاط مختلف معتقدند چنانچه 
فردی ثروتمند و مُتمکن اقدام به ساخت بنای غیرمجاز کند، با او کاری ندارند، 
اما فی المثل آلونک یک کشــاورز زحمتکش را تخریب می کنند، باید بگویم 
کــه مؤکداً تاکید کرده ایم که در زمینه تخریب بناها و مســتحدثات غیرمجاز، 

هیچگونه تفاوت و تمایزی وجود نداشته باشد.

ســرویس سیاسی - با رأی مثبت هیأت امنای مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی در جلسه امروز خود، بابک نگاهداری مجدد به عنوان رئیس این 

مرکز در دوره دوازدهم مجلس انتخاب شد.
در نشســت هیأت امناء مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، بابک 
نگاهــداری، رئیس حال حاضــر این مرکز، با رأی اعضای هیأت امناء، به عنوان 

رئیس مرکز پژوهش های دور دوازدهم مجلس شورای اسلامی انتخاب شد.
براساس این گزارش، مطابق قانون شرح وظایف مرکز پژوهش های مجلس 
شــورای اسلامی، اعضای هیات رئیسه مجلس، هیات امنای مرکز پژوهش ها را 
تشکیل می دهند و رئیس مجلس نیز رئیس هیات امنا است. نگاهداری دانشیار و 
مدیر گروه بیوتکنولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دارای دکترای تخصصی 
بیوتکنولوژی پزشکی و دکترای حرفه ای پزشکی از دانشگاه علوم پزشکی تهران 
و همچنین کارشناس ارشد مطالعات فرهنگی از دانشگاه علامه طباطبایی است. 
نگاهداری در دوره پیشــین مجلس شورای اسلامی و در شهریورماه سال ۱۴۰۰ 

نیز به عنوان رئیس مرکز پژوهش های مجلس انتخاب و معرفی شد.

اول کیمیا ، حالا یکتا ؛ چالش جدید دولت 
با پناهندگی!

رئیس قوه قضاییه:

هر سه قوه باید در قبال معضل ناترازی 
انرژی در کشور یک اقدام عاجل انجام دهیم

با رأی هیأت امناء؛

»نگاهداری« رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس باقی ماند

اسلام و هر باور دیگری را با زور نمی شود منتقل 
کرد، با رفتار می شود منتقل کرد. اگر رفتار ما باور 
و اعتقاد ما را توانست منتقل کند، انسان ها را رشد 
خواهد داد، اما اگر نتوانست منتقل کند، پس قابل 
انتقال نیست. نمی شود باور را با زور منتقل کرد.

سه شنبه 10 مهر 1403، 27 ربیع الاول 1446 ،1 اکتبر 2024، شماره 4558، صفحه


